

Wenn der Newsletter nicht richtig dargestellt wird, klicken Sie [hier](#) für die PDF-Version.

If the Newsletter is not correctly displayed, please click [here](#) for the PDF version.

Graduate Research School

NEWSLETTER

01 | Januar – January 2025

Folgen Sie uns auf [LinkedIn!](#)

Follow us on [LinkedIn!](#)

AKTUELLES

NEWS

Networking Veranstaltung

»Die Alexander von Humboldt-Stiftung stellt sich vor«

**26. Februar 2025
15:00 – 16:30 Uhr
Zentralcampus, ZHG, Hörsaal C**

Welche Fördermöglichkeiten bietet die Alexander von Humboldt-Stiftung? Anlässlich der Netzwerktagung für internationale Forschungsstipendiat*innen der Alexander von Humboldt-Stiftung vom 25. bis 27. Februar in Cottbus, findet am Mittwoch, den 26. Februar 2025, ein Informationsvortrag statt. Sie haben die Möglichkeit, mit den anwesenden Mitarbeiter*innen der Humboldt-Stiftung konkrete Fragen und Anregungen im informellen Rahmen zu diskutieren.

Anmeldung

Bitte bestätigen Sie Ihre Teilnahme und senden Sie das [ausgefüllte Formular](#) bis zum 15. Februar 2025 per E-Mail an: net-avh@kukm.de

Networking Event

»Introducing the Alexander von Humboldt Foundation« (in German)

**26 February 2025
15:00 – 16:30 h
Main Campus, ZHG, Hörsaal C**

What funding opportunities does the Alexander von Humboldt Foundation offer? On the occasion of the Alexander von Humboldt Foundation's network meeting for international research fellows from 25 to 27 February in Cottbus, a networking event will be held on Wednesday, 26 February. You can discuss specific questions and suggestions with the Humboldt Foundation's staff in an informal setting.

Registration

Please confirm your attendance and send the [completed form](#) by email to net-avh@kukm.de by 15 February 2025.

Ausschreibung

EUNICE International Student Research Club at LEAG 2025

Frist: 13. Februar 2025

Promovierende der EUNICE-Partneruniversitäten können sich bis zum 13. Februar 2025 für das neue Programm bewerben. Die interdisziplinären Research Clubs stehen allen Fachrichtungen offen.

Weitere Infos finden Sie auf der EUNICE-Webseite: <https://eunice-university.eu/eunice->

Call for Applications

EUNICE International Student Research Club at LEAG 2025

Deadline: 13 February 2025

Doctoral candidates from EUNICE partner universities can apply for the new programme until 13 February 2025. The interdisciplinary research clubs are open to all disciplines.

For more information, please refer to the EUNICE website: <https://eunice->

<p>international-student-research-club-at-leag-2025/</p> <p>Kontakt</p> <p>Adriana Handrich Coordinator for the Student Research Clubs adriana.handrich@b-tu.de</p>	<p>university.eu/eunice-international-student-research-club-at-leag-2025/</p> <p>Contact</p> <p>Adriana Handrich Coordinator for the Student Research Clubs adriana.handrich@b-tu.de</p>
<p style="text-align: center;">Call for Participation</p> <p style="text-align: center;">4. Brandenburger Science Slam</p> <p>Im Frühjahr 2025 geht der Brandenburger Science Slam der Präsenzstellen in die 4. Runde. Seid dabei, wenn Wissenschaft lebendig und Forschung zu einem unvergesslichen Erlebnis für ein breites Publikum wird! Der Science Slam ist Deine Bühne, um Dein Fachwissen auf unterhaltsame und fesselnde Weise zu präsentieren.</p> <p>Erfahren Sie mehr ...</p>	<p style="text-align: center;">Call for Participation</p> <p style="text-align: center;">4th Science Slam Brandenburg</p> <p>This spring, the Brandenburg Science Slam will take place for the 4th time. Join in the fun when science comes to life, and research becomes an unforgettable experience for a broad audience! The Science Slam is your stage to present your expertise in an entertaining and captivating way.</p> <p>More information ...</p>
<p style="text-align: center;">Neue Weiterbildung</p> <p style="text-align: center;">Zertifikatskurs Forschungsdatenmanagement (FDM)</p> <p>Vom 24. Februar bis 11. April 2025 findet der zweite Zertifikatskurs Forschungsdatenmanagement für Forschende und FDM-Verantwortliche statt. Eine Anmeldung ist ab sofort möglich.</p> <p>Erfahren Sie mehr ...</p>	<p style="text-align: center;">New Course</p> <p style="text-align: center;">Training Certificate Research Data Management for Researchers (in German)</p> <p>The second certificate course in research data management for researchers and RDM officers will take place from 24 February to 11 April 2025. Registration is now open.</p> <p>More information ...</p>
<p style="text-align: center;">Interne Ausschreibung</p> <p style="text-align: center;">Publikationsförderung 2025 im Rahmen der internen Forschungsförderung der BTU</p> <p>Auch im Jahr 2025 unterstützt die BTU weiterhin die Publikation von Open-Access-Zeitschriften.</p> <p>Gefördert werden Open-Access-Artikel, für die im Zeitraum 01.12.2024 – 30.11.2025 Publikationsgebühren, sog. Article Processing Charges (APCs), anfallen. Der maximale Förderbetrag pro Artikel beträgt 2.000 EUR netto.</p> <p>Erfahren Sie mehr ...</p>	<p style="text-align: center;">Internal Call for Proposals</p> <p style="text-align: center;">Open Access Publication Support 2025 within the Framework of the BTU's Internal Research Funding</p> <p>In 2025, BTU will continue supporting the publication of articles in open access journals.</p> <p>Funding is available for articles in Open Access journals for which Article Publication Charges (APCS) are due from 1 December 2024 until 30 November 2025. Each peer-reviewed scientific journal article will support an APC of up to € 2,000 without VAT.</p> <p>More information ...</p>
<p style="text-align: center;">Ausschreibung</p>	<p style="text-align: center;">Call for Applications</p>

**IRS Spring Academy: Spaces of Valuation
and Authenticity
16. – 19. Juni 2025
Erkner and Potsdam**

Die Ausschreibung für die nächste IRS Spring Academy ist geöffnet. Sie können sich bis zum 16. Februar 2025 bewerben.

Weitere Informationen finden Sie auf der IRS-Webseite: <https://leibniz-irs.de/irsspra>

**IRS Spring Academy: Spaces of Valuation
and Authenticity
16 – 19 June 2025
Erkner and Potsdam**

The call for applications for the next IRS Spring Academy is now open. You can apply until 16 February 2025.

For more information, please refer to the IRS website: <https://leibniz-irs.de/irsspra>

IMPRESSUM

Herausgeber:

BTU Cottbus Senftenberg
Platz der Deutschen Einheit 1
03046 Cottbus

Für den Inhalt verantwortlich:

Robert Rode
Graduate Research School
T +49 (0)355 69 3479
E robert.rode@b-tu.de

Sie können jederzeit den GRS Newsletter ohne Angabe von Gründen abbestellen. Zum Abbestellen bitte [hier](#) klicken.
Die ausführlichen Datenschutzinformationen finden Sie auf: www.b-tu.de/datenschutz

You can unsubscribe the GRS Newsletter at any time without indicating the reason. To unsubscribe please click [here](#).
For more information about our data-protection policy please refer to our website: www.b-tu.de/en/privacy-policy